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Miljö- och hälsoskyddsnämnden Utdrag ur protokoll, fört vid 

sammanträde 2018-03-13, § 20 

 

   
 

 Tid Tisdagen den 13 mars 2018 kl. 17.00 – 17.25 
   

 Plats Sheraton Stockholm, Tegelbacken 6 
   

 Justerat Tisdagen den 13 mars 2018 

  

 

Jonas Naddebo Hampus Rubaszkin 

  

Närvarande  

 Beslutande ledamöter: 

 Jonas Naddebo (C) vice ordföranden  

 

Mervi Mäkinen Andersson (S) §§ 18-31 

Hampus Rubaszkin (MP) 

Lars Jilmstad (M) 

Christoffer Järkeborn (M) 

Torbjörn Erbe (M) 

Joar Forssell (L) 

 

 
Tjänstgörande ersättare: 

Hanna Begler (MP) för Katarina Luhr (MP) 

Annika Ödebrink (S) för Maria Östberg Svanelind (S) 

Fredrik Pettersson (S) för Måns Lönnroth (S) 

Jakob Sahlin (S) §§ 1-17 för Mervi Mäkinen Andersson (S) 

Linda Agetoft (S) för Jonas Svanfeldt (S) 

Linnéa Joandi (MP) för Rikard Warlenius (V) 

John Myhrman (M) för Helena Ljungberg (M) 

 

 
Ersättare: 

Jakob Sahlin (S) §§ 18-31 

Alicja Lindell (M) 

Märta Martin Åkesson (C) 

Ulrika Hoff (KD) 

 

 
Tjänstemän: 

 Förvaltningschefen Gunnar Söderholm, Monika Gerdhem, Gustaf 

Landahl, Lena Mittal, Mikael Nyberg, Daniel Persson, Maria Svanholm, 

Emily Tjäder, Malin Täppefur och personalföreträdaren Luis Lopez. 
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 Sida 2 (3) 
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 § 20 
Utlysa en arkitekttävling för att planera tät naturstad i 
Årstaskogens krans 
Motion (2017:57) av Björn Ljung (L) och Peter Backlund 
(L) 
Remiss från kommunstyrelsen  
Dnr 2018-423 
 
Beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt förslag från 

Hampus Rubaszkin m.fl. (MP) och Mervi Mäkinen Andersson m.fl. 

(S): 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att avstyrka 

motionen. 

 

2 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att därutöver anföra 

följande: 

 

Ett framtida bostadsbyggande i Årstaskogens kant måste 

vägas mot många intressen. I stadens underlag finns höga 

naturvärden beskrivna i samtliga delar av skogen. Dessutom 

är skogen beroende av fungerande ekologiska spridningsvägar 

mot närliggande naturområden. Det är oerhört viktigt att 

eventuell bebyggelse blir välplanerad och klok inklusive 

beaktande av skogens kvaliteter, minimerad biltrafik och 

rekreativa värden. Därför menar vi att en arkitekttävling 

lämpar sig dåligt för just Årstaskogen.  

3 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att omedelbart 

justera paragrafen. 

 
Handlingar i ärendet 
Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 20 februari 2018. 

Förvaltningen föreslår att nämnden beslutar följande: 

 

1 Godkänna förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på 

remissen. 

2 Omedelbart justera paragrafen. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

1) Hampus Rubaszkin m.fl. (MP) och Mervi Mäkinen 

Andersson m.fl. (S) föreslår (se beslutet). 

 

2) Vice ordföranden Jonas Naddebo (C), Lars Jilmstad m.fl. (M) 

och Joar Forssell (L) föreslår att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 
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 Sida 3 (3) 
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Beslutsgång 

Vice ordföranden Jonas Naddebo (C) ställer förslagen mot varandra 

och finner att nämnden beslutar enligt förslag från Hampus 

Rubaszkin m.fl. (MP) och Mervi Mäkinen Andersson m.fl. (S). 

 
Reservation 

Vice ordföranden Jonas Naddebo (C), Lars Jilmstad m.fl. (M) och 

Joar Forssell (L) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till 

förvaltningens förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Särskilt uttalande lämnas av Joar Forssell (L) enligt följande: 

 

Det är glädjande att förvaltningen tillstyrker grundtankarna i 

motionen. Som förvaltningen framhåller är Årstaskogens 

krans ett område där det är kritiskt naturreservatets roll som 

integrerad del i stadens ekosystem inte förstörs av den 

tillkommande bebyggelsen. Vi vill dock fasthålla värdet av att 

specificera att det finns ett behov av tät bebyggelse i området, 

då dess kombination av att till stora delar bestå av 

oexploaterad mark, och att den ligger beläget nära till stan, 

gör att det finns speciellt stort behov av att få till så många 

bostäder, och byggnation av lokaler för andra funktioner, som 

möjligt. 

 

Det finns fördelar och nackdelar med arkitekttävlingar. Vad 

gäller det specifika området är fördelarna övervägande. 

Området ligger väldigt känsligt till med många brydda 

medborgare som bor i närheten. En arkitekttävling med flera 

alternativ kan vara ett sätt att förankra kommande byggnation 

och se till så att olika innovativa alternativ utreds. Och 

innovativa lösningar kan behövas då många delar av 

områdena runt skogen har utmanande fysiska förutsättningar, 

samtidigt som områdena har potential att bli några av 

Stockholms mest attraktiva. 

 

 

 

 

 Vid protokollet 

 Lena Mittal 

 


